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 ZOOM ישיבת ועדת כספים מס' 24/5 , ישיבה באמצעות
  

 

  

יום שני, ו' אלול תשפ"ד,  - 09/09/2024   16:30 - 18:00 
     

 

  

חברים: 
 

יו"ר הוועדה - גדי מאירי )נוכחות בזום( 

אלירן שמואל-חי )נוכחות בזום(; גדי פרל )נוכחות בזום(; דניאל אבידור )נוכחות בזום(; חגי מיורק )נוכחות 
בזום(; יוסי קטריבס )נוכחות בזום(; יעקב בכר )נוכחות בזום(; ניסן צ'ליק )נוכחות בזום(; שרמן יהושע 

 

)נוכחות בזום( 

חסרים: 
 

דוידי בן ציון; חיים מנחם; ליאור טרגן; לינה רסקין; סיבוני עמיחי; שמואל ליטוב 
 

  

משתתפים: 
 

 
  

 

 

יועץ משפטי: עו"ד מדלן כהן 
 

 
 

 
  

 
 

עו"ד אביתר יצחק הלוי; עו"ד אולי קונסטנטיני; איתן גינזבורג )נוכחות בזום(; אלי כהן; אליהו גפני; 
אלירן גפסו; גידי אייזן; גלי סיטון; דורון בוחבוט; זאב נוימן; זהבית אמסלם; יובל ייני; ייטב פרץ; יעל 

ותקין; מר ירון אוחיון; לואיז קוגן; ליאורה כהן-נצר; עו"ד מוריה אברמוביץ'; ספיר לוי ; עמית עמר 
 

  

 

סדר יום: 

 

 

 
 

 

אישור פרוטוקול    .1

סיוע לרשויות ולמגזר ההתיישבותי-חקלאי ביישובי מערב הנגב )עוטף עזה(   .2

בקשה לתקצוב ביצוע תשתית מים במאגרי המים נירים וגרר בעוטף עזה    .3

סיוע לרשויות ולמגזר ההתיישבותי-חקלאי ביישובי קו העימות בצפון   .4

מתן חבילת סיוע לצוותי כיבוי אש בצפון    .5

אישור שינוי בתב"ר המיועד לפרויקט שיפוץ מבנים לשיכון חיילים בודדים בעוטף עזה – מוא"ז   .6
אשכול 

מתן  סל תמיכה בחירום לכיתות כוננות יישוביות בנגב המערבי, בגבול הצפון, באיו"ש ובקו התפר    .7

שדרוג חניון רעים ותחזוקתו במלאת שנה לאירועי אסון ה- 7 באוקטובר   .8

הימנותא -  בקשה דחופה לתוספת תקציב לרכישת קרקע עד לסוף שנת 2024   .9
 

  

 

    
   

 

תמצית דיון והחלטות: 
 

  
 

 

אישור פרוטוקול   .1

עיקרי הדיון:  
הפרוטוקולים לא צורפו ולכן לא אושרו. 

 

עיקרי הדיון:  

 

גדי מאירי פתח את דבריו בהתייחסות לביקור המשלחת המצומצמת של קק"ל לארגנטינה, בה השתתפו הוא 
עצמו, וקנין, יובל, שימי ורוני ויניקוב. גדי מאירי ציין כי למד רבות על הקשר בין קק"ל ליהדות התפוצות 

ובמיוחד לקהילה בארגנטינה. הוא הוסיף כי פגשו את דייגו, נשיא קק"ל ארגנטינה, וביקרו באתרים שונים, כולל 
פארק קק"ל שבו עלה הרעיון להקים מונומנט, כאשר ירון השתתף דרך זום בדיון בנושא. המשלחת נפגשה עם 

תורמים. היקף התרומות מקק"ל ארגנטינה הגיע השנה לכ-600 אלף דולר. בנוסף, מאירי ציין שהתקיימו דיונים 
על העברת משרדי קק"ל ארגנטינה לבעלות קק"ל ישראל. הוא הדגיש כי הביקור היה חשוב עבורו כיו"ר ועדת 

הכספים, והעריך שהנושא של המאבק באנטישמיות וקשרי יהדות התפוצות יעלה בדיוני התקציב הקרובים.  
דניאל אבידור העיר כי מדובר באחת הקהילות היהודיות הגדולות בעולם, עם כ-200 אלף איש בארגנטינה. גדי 

מאירי הסכים, אך ציין שגם בניו יורק ישנה קהילה יהודית בסדר גודל עצום, שאין כמותה בשום מקום אחר 
בעולם חוץ מישראל. מאירי בירך את העוסקים בקידום ההסכם עם JNF ארצות הברית, שהתקדם גם במהלך 

החופשה המרוכזת של עובדי קק"ל. לאחר מכן, עבר מאירי לסדר היום וציין שישנם נושאים רבים על הפרק, אך 
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עמוד 2 
 

 

 

רבים מהם מוכרים לחברים, כולל ההחלטות לסיוע לצפון ולעוטף עזה והנושאים הקשורים למאגרי המים. 
הנושאים עברו אישורים של חטיבת הכספים והלשכה המשפטית, ומרוכזים בידי מפ"ק וירון אוחיון. גדי מאירי 

העריך שבנושאים ערכיים אלו יהיה קונצנזוס להמשך קידומם. 
 

 
 

 אישור פרוטוקול

 

אלי כהן התייחס לנושא הראשון בסדר היום, אישור הפרוטוקול, וציין כי הפרוטוקולים, כולל זה של הישיבה 
הנוכחית, יאושרו בישיבה הבאה. 

החלטה: הוחלט לדחות את אישור הפרוטוקול הקודם לישיבה הבאה. 
גדי מאירי שאל את יובל ייני אם יש לו דברי פתיחה להוסיף לפני המעבר לנושא הבא בסדר היום. יובל ייני פתח 

בהסבר קצר על תהליך אישור התקציב לשנים 2024-2025, וציין שהתקדמו מאוד אך עדיין לא סיימו את כל 
הדיונים בוועדות הדירקטוריוניות. הוא הדגיש שחשוב להשלים את התהליך לפני החגים, וקרא לראשי הוועדות 

לעזור לכנס את הוועדות בזמן. בנוסף, יובל ייני עדכן שהם נערכים לתקציב תב"ר, והזכיר שמחר תגיע 
לדירקטוריון בקשה לאישור סיוע נוסף של קק"ל, סכום כולל של כ-290 מיליון ש"ח. אלי כהן התייחס להערה 

על עיכובים בקבלת החומרים לחברי הדירקטוריון וציין כי יש לתאם מחדש את מועדי ועדת הכספים 
והדירקטוריון. 

אלי כהן ביקש להדגיש את החשיבות של קבלת החומרים מראש וציין כי מדובר בספר תקציב שאמור לצאת 
לפחות שבעה ימי עבודה לפני הדיון. הוא הזכיר כי זו הייתה גם הנחייתו של גדי מאירי, וכי יש לדאוג שהפעם 

הכול יהיה מוכן בזמן. גדי מאירי הסכים עם דבריו והעיר שניתן כבר להתחיל לגבש את סדר היום של ועדת 
הכספים, מאחר שרוב הוועדות בנושא התקציב כבר התכנסו. הוא הציע שדיוני משא"ן וחינוך יושלמו בזמן 

הנדרש, ואם יהיה צורך לשנות את מועד הישיבה כדי לעמוד בלוחות הזמנים, יעשו זאת. אלי כהן הביע את דעתו 
שלא ניתן להוציא ספר תקציב בלי שהוועדות ידונו בתקציבים שלהן במלואן וגדי מאירי הבהיר כי רק משא"ן 

וחינוך נותרו לדיון. 

 
  

   

סיוע לרשויות ולמגזר ההתיישבותי-חקלאי ביישובי מערב הנגב )עוטף עזה(   .2

עיקרי הדיון:    

מדלן כהן הסבירה כי ההחלטה עוסקת בסיוע לרשויות ולמגזר ההתיישבותי בעוטף עזה, בהמשך להחלטות 
קודמות של הדירקטוריון, במטרה לשקם את מערב הנגב ויישובי הדרום. היא ציינה כי הסיוע חשוב למטרות 

קק"ל, להתיישבות ולמטרות ציוניות אחרות. התקציב יחולק בין הרשויות בשלוש רמות תמיכה, בהתבסס על 
תמיכה קודמת של קק"ל: רמת תמיכה א' - 15 מיליון ש"ח לכל אחת לשתי רשויות ומועצה אזורית אחת, רמת 

תמיכה ב' - 17.5 מיליון ש"ח לרשות אחת ומועצה אזורית אחת, רמת תמיכה ג' - 20 מיליון ש"ח לרשות אחת 
ושלוש מועצות אזוריות. 

הסיוע יופנה לפרויקטים פיזיים-תשתיתיים, שיכללו שיקום ופיתוח תשתיות סביבתיות, ציבוריות, חינוכיות 
וחקלאיות, וכן תשתיות ביטחון ובטיחות. הדרג המקצועי של קק"ל, בראשות מנהל מפ"ק, יערוך מיפוי צרכים 

עם מרחב דרום. ועדת ההנהלה תקבל דיווחים על ההתקדמות בתוך חצי שנה. 
אלירן שמואל חי שאל אם כל התהליך ייקח חצי שנה. מדלן כהן הבהירה שהכוונה היא לעדכון שיתקבל אחרי 

חצי שנה, אך ייתכן שיגיעו עדכונים מוקדמים יותר. גדי מאירי חזר ואישר שהדיווח יתקבל אחרי חצי שנה 
ומדלן הסכימה. 

בהמשך, הייתה בלבול בסדר היום, כאשר מדלן ציינה כי נושא מאגר המים בנירים )תמיכה של 10 מיליון ש"ח( 
נכלל גם בהחלטה על סיוע לרשויות, אך זהו נושא שנמצא בסעיף הבא בסדר היום.  

גדי מאירי הדגיש את הצורך לשמור על הסדר אך גם ציין שהנושאים קשורים זה לזה. אלי כהן התנגד לאיחוד 
הדיון בין שני הסעיפים, בטענה שההחלטות צריכות להיות נפרדות. לאחר חילופי דברים בין המשתתפים על 

חוסר העדכון של סדר היום, הוחלט להמשיך באופן מסודר ולעבור להצבעה על סעיף 2 לפני המעבר לסעיף 3. 
מדלן כהן ביקשה מוועדת הכספים לאשר את המקור התקציבי בסך כולל של 160 מיליון ש"ח לתמיכה ברשויות 

מערב הנגב, בהתאם להמלצת ועדת מפ"ק, כדי שיובא לאישור הדירקטוריון. היא ציינה כי המקור התקציבי 
הוא מיתרות קק"ל הפנויות מעבר לכרית הביטחון. 

גדי מאירי פנה לנוכחים לשאול אם יש שאלות או הערות, ולאחר שאלירן שמואל חי הבהיר שאין הערות, גדי 
הודה לכל המעורבים על עבודתם, תוך שימת דגש על אנשי מפ"ק, הלשכה המשפטית, חטיבת הכספים וגלי 

שעבדה עד שעות הלילה המאוחרות. לאחר מכן, גדי הציג את הצעת ההחלטה והתקדם להצבעה. 
גדי מאירי הקריא את הצעת ההחלטה, לפיה ועדת הכספים מאשרת את המקור התקציבי בסך 160 מיליון ש"ח 

לתמיכה ברשויות מערב הנגב, בהתאם למתווה שהוצג. התקציב ימומן מיתרות קק"ל הפנויות מעבר לכרית 
הביטחון ויובא לאישור הדירקטוריון. אלי כהן ניהל את ההצבעה, שבה ההצעה אושרה פה אחד. 
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החלטה מס' 24010501/4 

 

1.בהמשך להמלצות וועדת מפ"ק הדירקטוריונית, וועדת הכספים מאשרת את המקור התקציבי 
למתווה התמיכה לרשויות כהגדרתם לעיל, ע"פ המתווה, העקרונות ומפתח החלוקה המתוארים בדברי 

ההסבר הנ"ל, בסך של 160 מלש"ח, כיעד סיוע מרכזי שיובא לאישור הדירקטוריון. 2. וועדת הכספים 
מאשרת את המקור התקציבי הכולל עבור התמיכה ביישובי מערב הנגב )עוטף עזה( כאמור בסך כולל 

של 160 מלש"ח, המקור התקציבי מיתרות קק"ל הפנויות מעבר לכרית הביטחון וממליצה לדירקטוריון 
לאשר את התקציב כאמור. החלטות אלו תובאנה לאישור דירקטוריון קק"ל.  

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
  

   

בקשה לתקצוב ביצוע תשתית מים במאגרי המים נירים וגרר בעוטף עזה   .3

עיקרי הדיון:  
מדלן כהן הסבירה בקצרה את הבקשה לתקצוב ביצוע תשתיות מים במאגרי נירים וגרר בעוטף עזה, המשך 

להחלטה הקודמת בנושא הסיוע לרשויות מערב הנגב. היא ציינה כי רשות המים ביקשה את השתתפות קק"ל 
במימון תשתיות המים בשיעור של עד 20% מעלות הביצוע, כאשר העלות הכוללת מוערכת בכ-27.6 מיליון ש"ח, 

וסכום התמיכה המבוקש מקק"ל עומד על 5.520 מיליון ש"ח. 
יעקב בכר הדגיש את החשיבות של תמיכה במאגרים אלו עבור החקלאים, במיוחד לאחר הנזק שנגרם במהלך 

מבצע "חרבות ברזל", וציין שזהו רק צעד ראשון בתהליך השיקום של תשתיות החקלאות. ירון אוחיון הוסיף כי 
חלוקת המימון הייחודית נובעת מהסדרים בין רשות המים לקיבוצים ולכן קק"ל משתתפת ב-20% בלבד 

מהמימון. 
לאחר שגדי מאירי התייחס לחשיבות מאגרי המים וציין את התרומה המשמעותית של קק"ל בתחום זה, הוחלט 

לעבור להצבעה. עקב בעיות תקשורת, הועבר ניהול ההצבעה לאלי כהן, אשר הקריא את הצעת המחליטים 
להמשך התמיכה במאגרי המים נירים וגרר. 

אלי כהן הקריא את הצעת המחליטים והזמין את חברי הוועדה להצביע. ההצעה כללה את אישור המקור 
התקציבי לתמיכה בביצוע מאגרי מים בעוטף עזה בשיעור של עד 20% מעלות הביצוע, עד לסכום כולל של 5.52 
מיליון ש"ח, בהתאם לאומדנים שהוצגו. המקור התקציבי יגיע מיתרות קק"ל הפנויות מעבר לכרית הביטחון, 

וההמלצה תובא לאישור הדירקטוריון. 
לאחר מכן, אלי כהן קיים את ההצבעה, וההחלטה אושרה פה אחד. 

 
 

 

החלטה מס' 24010502/4 

 

 

1. בהמשך להמלצת ועדת מפ"ק הדירקטוריונית מיום 8.9.24 והמלצת הדרג המקצועי להיענות לבקשת 
רשות המים וכחלק מתמיכתה ביישוב עוטף עזה, ועדת הכספים מאשרת את המקור התקציבי לתמיכה 

בביצוע מאגרי המים בשעור של עד 20% מעלות הביצוע במסגרת יעד סיוע מרכזי שיובא לאישור 
הדירקטוריון, ובכפוף לכלל ההסדרים הנדרשים מול רשות המים וקבלת כלל האישורים על פי הוראות 

כל דין. לפיכך ועדת כספים מאשרת את הקצאת התקציב לטובת התמיכה בביצועם של מאגרי המים 
בשיעור של עד 20% מעלות הביצוע ולא יותר מ- 5,520,000 ₪, בהתאם לאומדנים מצ"ב לדברי ההסבר. 

2. המקור התקציבי לסעיפים 1 ו-2 הוא מיתרות קק"ל הפנויות מעבר לכרית הביטחון אשר יובא 
לאישור דירקטוריון קק"ל. 3. המלצות אלו תובאנה לאישור דירקטוריון קק"ל.  

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
  

   

סיוע לרשויות ולמגזר ההתיישבותי-חקלאי ביישובי קו העימות בצפון   .4
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עמוד 4 
 

 

 

עיקרי הדיון:  
מדלן כהן הציגה את הסיוע המוצע לרשויות ולמגזר ההתיישבותי ביישובי קו העימות בצפון, בדומה לסיוע 

שניתן לעוטף עזה. הפורמט כולל ארבע רמות תמיכה, כאשר הסיוע הכולל יעמוד על 64.5 מיליון ש"ח. רמות 
התמיכה הן: רמת תמיכה א' - 1.5 מיליון ש"ח לחמש רשויות )כל רשות תקבל 1.5 מיליון ש"ח(, רמת תמיכה ב' - 

3 מיליון ש"ח לכל אחת לשתי רשויות ושתי מועצות אזוריות, רמת תמיכה ג' - 5 מיליון ש"ח לרשות אחת 
ולמועצה אזורית אחת, רמת תמיכה ד' - 7 מיליון ש"ח לכל אחת לשתי רשויות ולשלוש מועצות אזוריות. הסיוע 

יתמקד בפרויקטים פיזיים -תשתיתיים דחופים, כולל תשתיות סביבתיות, חקלאיות, ביטחוניות ובטיחותיות. 
בנוסף, נכלל שדרוג מאגר עברון בצפון בסך של עד 30 מיליון ש"ח, בכפוף להסדרים הנדרשים עם רשות המים. 

כהן ציינה כי המאגר מוכן לביצוע מיידי, והוא מתועדף על ידי רשות המים בשל קרבתו לביצוע. 
לאחר סיום דבריה, גדי מאירי שאל אם יש שאלות נוספות ולאחר שווידא שהכול ברור, התקדם להצבעה על 

ההצעה. 
גדי מאירי הקריא את הצעת ההחלטה, לפיה ועדת הכספים מאשרת את המקור התקציבי למתווה התמיכה 
ביישובים בקו העימות בצפון בסך כולל של 64.5 מיליון ש"ח, ואת שדרוג מאגר המים בעברון בסך של עד 30 

מיליון ש"ח. התקציב הכולל בסך 94.5 מיליון ש"ח ימומן מיתרות קק"ל מעבר לכרית הביטחון, וההצעה תובא 
לאישור הדירקטוריון. 

הצבעה התקיימה, וההצעה אושרה פה אחד. 
 
 

 

החלטה מס' 24010503/4 

 

 

1. בהמשך להמלצות וועדת מפ"ק הדירקטוריונית מיום 20.8.2024, ועדת הכספים מאשרת את המקור 
התקציבי למתווה התמיכה לישובים בקו העימות" ולישובים "סמוכי גבול" ע"פ העקרונות, המתווה 

ומפתח החלוקה המתוארים בדברי ההסבר הנ"ל, בסך של 64.5 מלש"ח במסגרת יעד סיוע מרכזי שיובא 
לאישור הדירקטוריון. 2. ועדת הכספים מאשרת את המקור התקציבי לשדרוג מאגר המים בעברון 

והשלמת פיתוחו בסך של עד 30 מלש"ח במסגרת יעד סיוע מרכזי שיובא לאישור הדירקטוריון, בכפוף 
לכלל ההסדרים הנדרשים מול רשות המים וקבלת כלל האישורים על פי הוראות כל דין. 3. ועדת 

הכספים מאשרת את המקור התקציבי הכולל וממליצה לדירקטוריון לאשר את התקציב עבור התמיכה 
ביישובי הצפון ובשדרוג מאגר המים עברון בסך כולל של 94.5 מלש"ח, מיתרות קק"ל מעבר לכרית 

הביטחון. 4. החלטות אלו תובאנה לאישור דירקטוריון קק"ל.  

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
  

   

מתן חבילת סיוע לצוותי כיבוי אש בצפון   .5

עיקרי הדיון:    

מדלן כהן הציגה את חבילת הסיוע לצוותי כיבוי האש בצפון, אשר גובשה לאחר עבודת מטה יסודית שבוצעה על 
ידי אגף הכיבוי במפ"ק. במסגרת התוכנית, נערך מיפוי של היישובים בצפון על פי קרבתם לקו הגבול מ-0 עד 20 

קילומטרים. בהתאם לקרבתם לשטחי יער או שטחים פתוחים, נקבעו פרמטרים לחלוקת הסיוע. מדלן כהן 
הסבירה שהיישובים חולקו לשלוש קטגוריות: יישובים הצמודים ליערות קק"ל, יישובים הסמוכים לשטחים 

פתוחים ויישובים שאינם צמודים ליער קק"ל או לשטח פתוח. 
חבילות הסיוע שהוצעו ליישובים כללו שני סוגים: חבילת סיוע הכוללת טרקטורון, בעלות של 220,287 ש"ח לכל 
יישוב, וחבילת סיוע ללא טרקטורון, בעלות של 80,287 ש"ח. בסיכום, 91 יישובים צמודי דופן ליער קק"ל יקבלו 

סיוע.  45 מהם יקבלו חבילה עם טרקטורון, בעלות כוללת של 9,912,915 ש"ח, ו-46 יקבלו חבילה ללא 
טרקטורון, בעלות כוללת של 3,693,202 ש"ח. הסיוע הכולל לקטגוריה זו יסתכם ב-13,606,117 ש"ח. בנוסף, 36 
יישובים הסמוכים לשטחים פתוחים יקבלו סיוע, כאשר 19 מהם יקבלו חבילה עם טרקטורון, בעלות כוללת של 

4,185,453 ש"ח, ו-17 יקבלו חבילה ללא טרקטורון, בעלות כוללת של 1,364,879 ש"ח. הסיוע הכולל ליישובים 
אלו יעמוד על 5,550,332 ש"ח. 

ירון אוחיון הוסיף כי אם יישוב יקבל טרקטורון מגוף אחר, כמו משטרת ישראל, יותאם סכום התמיכה בהתאם 
והעדכונים יועברו בצורה מסודרת. 

אלי כהן העלה את שאלת המיתוג, וציין כי יש לוודא שציוד כמו הטרקטורונים יסומן עם שלטים של קק"ל, 
בדומה לכבאיות. ירון אוחיון אישר זאת באופן חד משמעי. גדי מאירי הדגיש את הצורך לדווח אחת לחצי שנה 

על כל הנושאים שעל סדר היום, וביקש שהנושא יירשם בפרוטוקול ויוזכר בדיון הקרוב בדירקטוריון. 
לאחר מכן, גדי מאירי עבר להצבעה על ההחלטה. הוא הציג את הצעת המחליטים, לפיה ועדת הכספים מאשרת 
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עמוד 5 
 

 

 

את המקור התקציבי לחבילות הסיוע לכיבוי אש עבור יישובי הצפון, בסך כולל של 19,156,449 ש"ח, הכולל 63 
חבילות סיוע ללא טרקטורון ו-64 חבילות סיוע עם טרקטורון. המימון יגיע מיתרות קק"ל מעבר לכרית 

הביטחון, וההמלצות יובאו לאישור הדירקטוריון. 
ההצעה אושרה פה אחד לאחר הצבעה. 

החלטה: ועדת הכספים מאשרת את סעיף 5, מתן חבילת סיוע לצוותי כיבוי האש בצפון. 

 

החלטה מס' 24010504/4 

 

1. בהמשך להמלצת הצוות המקצועי למתן חבילות סיוע ליישובי הצפון ע"פ עבודת המטה המפורטת 
בטבלת האקסל המצ"ב ולהמלצת וועדת מפ"ק הדירקטוריונית מיום 20.8.2024, וועדת הכספים 

מאשרת את המקור התקציבילחבילותה סיוע לכיבוי אש עבור יישובי הצפון במסגרת ייעד סיוע מרכזי 
בתחום הכיבוי שיובא לאישור הדירקטוריון. 2. ועדת הכספים ממליצה לדירקטוריון קק"ל, לאשר מתן 

סיוע בסך כולל של 19,156,449 ₪ עבור 63 חבילות סיוע ללא טרקטורון ו- 64 חבילות סיוע בתוספת 
טרקטורון כיבוי אש עבור יישובי הצפון, כמפורט בדברי ההסבר. 3. ועדת הכספים מאשרת כי המקור 

התקציבי הינו מיתרות קק"ל מעבר לכרית הביטחון של קק"ל וממליצה לדירקטוריון לאשר את 
התקציב כאמור. 4. החלטות אלה תובאנה לאישור דירקטוריון קק"ל.  

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
  

   

אישור שינוי בתב"ר המיועד לפרויקט שיפוץ מבנים לשיכון חיילים בודדים בעוטף עזה – מוא"ז 
אשכול 

 .6

עיקרי הדיון:  
מדלן כהן הציגה את הבקשה לאישור שינוי בתב"ר המיועד לפרויקט שיפוץ מבנים לחיילים בודדים בעוטף עזה, 

בפרט במועצה אזורית אשכול. היא הזכירה שב-30.6.22 אושר תקציב של 4 מיליון ש"ח לפרויקט, כאשר כל 
אחד משמונת הקיבוצים המשתתפים קיבל 500,000 ש"ח. בהמשך, הדירקטוריון אישר הסטת תקציב של חצי 

מיליון ש"ח מקיבוץ כפר עזה למועצה אזורית שדות נגב, בעקבות ביטול הפרויקט בכפר עזה. 
כהן המשיכה וציינה כי ב-21.6.23 ו-11.6.23 התקבלו פניות נוספות מתנועת הקיבוצים וממועצה אזורית אשכול 

על ביטול הפרויקט בקיבוץ עין השלושה ובקשה להוסיף 500,000 ש"ח לקיבוץ ניר יצחק. היא סיכמה את 
ההסבר וביקשה לאשר את השינויים. 

לפני המשך הדיון, גדי מאירי פתח את האפשרות לחברים לשאול שאלות. 
יעקב בכר הוסיף הערה על חשיבות הפרויקט בקיבוץ ניר יצחק, שהוא כעת בשלבי חזרה לפעילות. הוא הדגיש 
שהקמת מבנה לחיילים בודדים יכולה גם לשרת את החיילים המוצבים בקיבוצים, והסביר שהשילוב של צבא 

וקיבוץ בעוטף עזה הוא משמעותי ביותר. בעבר, קליטת חיילים בודדים בקיבוצים נתפסה כתרומה למדינה, אך 
כיום היא תורמת גם לקיבוצים עצמם, שכן נוכחות החיילים מחזקת את הקיבוץ מבחינה דמוגרפית וחברתית. 
הוא ציין כי בניית מבנה לחיילים בודדים בקיבוץ ניר יצחק, שבו מתוכננת קליטת 20 חיילים, היא מהלך חשוב 

ודרמטי עבור הקיבוץ הקטן. 
גדי מאירי המשיך והביא דוגמה מהביקור שלהם בארגנטינה, שם פגשו את ג'סיקה, מזכירת חברת קק"ל 

ארגנטינה, שבנה, חייל בודד, משרת בצנחנים ונמצא בעזה מאז ה-7 באוקטובר. הם נפגשו עם תורם שתרם לבית 
בנג'י ברעננה, בו גר הבן כחייל בודד. מאירי ציין את החיבור בין הפרויקטים לקליטת חיילים בודדים בישראל 

לתרומות מהקהילה היהודית בתפוצות, דבר שמחזק את הקשר בין החיילים לקהילות בחו"ל ואת התמיכה 
בפרויקטים חיוניים אלו בקיבוצי עוטף עזה. 

גדי מאירי הקריא את הצעת המחליטים, לפיה ועדת הכספים מאשרת את שינוי ייעוד התקציב בתב"ר בסך 500 
אלף ש"ח בתוך מועצה אזורית אשכול, כך שהתקציב יעבור מקיבוץ עין השלושה לקיבוץ ניר יצחק, ובסך הכול 

יעמוד על מיליון ש"ח. ההצעה תובא לאישור דירקטוריון קק"ל. 
לאחר קיום ההצבעה, ההחלטה אושרה פה אחד. 

החלטה: ועדת הכספים מאשרת פה אחד את סעיף 6, אישור שינוי בתב"ר המיועד לפרויקט שיפוץ מבנים 
לשיכון חיילים בודדים בעוטף עזה, מועצה אזורית אשכול. 

 

החלטה מס' 24010505/4 

 

1. לאור הנימוקים המפורטים בדברי ההסבר ובהמשך להמלצת וועדת מפ"ק הדירקטוריונית מיום 
20.8.2024, ועדת הכספים מאשרת את שינוי הייעוד בתקציב התב"ר בסך של 500,000 ₪ בתוך מוא"ז 

אשכול, מקיבוץ עין השלושה לקיבוץ ניר יצחק כך שתקציב התב"ר בקיבוץ ניר יצחק יעמוד על סך של 1 
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עמוד 6 
 

 

 

 

מלש"ח וממליצה לדירקטוריון לאשר את שינוי הייעוד בתב"ר כאמור. 2. החלטה זו, תובא לאישור 
דירקטוריון קק"ל.  

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
 

 

   

מתן סל תמיכה בחירום לכיתות כוננות יישוביות בנגב המערבי, בגבול הצפון, באיו"ש ובקו התפר   .7

עיקרי הדיון:  
מדלן כהן הציגה את ההצעה למתן סל תמיכה בחירום לכיתות כוננות יישוביות ביישובים קדמיים בנגב המערבי, 

בגבול הצפון, באיו"ש ובקו התפר. מדובר בהמשך להחלטות קודמות של דירקטוריון קק"ל על מתן סיוע לזיווד 
כיתות כוננות. ההצעה מתמקדת ביישובים שנמצאים במרחק של 0 עד 4 קילומטרים מגבולות מצרים, ירדן 

וסוריה, ושטרם קיבלו תמיכה מקק"ל. מדובר ב-48 יישובים המשתייכים לשבע מועצות אזוריות: חבל אילות, 
הערבה התיכונה, רמת נגב, אשכול, עמק המעיינות, עמק הירדן והמועצה האזורית גולן. 

בנוסף, ההצעה כוללת גם תמיכה ב-23 יישובים הנמצאים במרחק של 0 עד 4 קילומטרים מקו התפר, למרות 
שלא נכללו בהחלטת ממשלה 919. עבור כל אחד מ-71 היישובים, מוצע להקצות 130,000 ש"ח לכיתות הכוננות, 

בסך כולל של 9,230,000 ש"ח. 
מדלן ציינה כי ככל שיוצגו אישורים נוספים מגורמים מוסמכים, כגון משרד הביטחון או צה"ל, יישובים נוספים 

שעומדים בקריטריונים יובאו להחלטות משלימות בעתיד. גדי מאירי ביקש הבהרה על ההבדל בין יישובי גבול 
ליישובי קו התפר, ומדלן וירון אוחיון אישרו כי ההצעה מתייחסת לשני סוגי היישובים. 

דניאל אבידור העלה את נושא התמיכה ביישובים באיו"ש והדגיש את הצורך להיות זהירים במתן כספים לאזור 
זה. הוא ציין כי קנדה כבר הגבילה את יכולתJNF  לגייס תרומות עם פטור ממס בעקבות התמיכה באיו"ש, ולכן 
יש להיזהר שהדבר לא יפגע גם ביחסים עם JNF ארצות הברית ובשאר ה-JNFים בעולם. מדלן כהן וירון אוחיון 

הבהירו כי כרגע אין יישובים באיו"ש בהצעה הנוכחית, אך הנושא הוזכר כחלק מההצעה המקורית. 
יעקב בכר התייחס לסוגיה והדגיש את החשיבות בתמיכה בכיתות כוננות ביישובים כפריים, במיוחד לאחר 
האירועים הקשים ב-7 באוקטובר. הוא ציין כי התמיכה הנוכחית נובעת מהצורך המיידי והקריטי בשדרוג 

כיתות הכוננות, בין אם מדובר ביישובים באיו"ש ובין אם לא. לדעתו, אין להבחין בין יישובים כפריים בהתאם 
למיקומם הגיאוגרפי, אלא להתמקד בצורך הביטחוני הדחוף של כל היישובים הכפריים, שהוכיחו את חשיבותם 

בניהול הביטחון המקומי. 
גדי מאירי סיכם את הדיון בכך שההצעה הנוכחית אינה כוללת יישובים באיו"ש, אך ציין את התמיכה הקודמת 

שניתנה לאותם יישובים בעבר, תוך הבנה של הרגישות הבינלאומית בנושא. 
יעקב בכר ציין כי הוא תמך באופן חד משמעי ביישובי איו"ש בהקשר הרלוונטי לכיתות הכוננות, וכעת מדובר 

בסגירת מהלך ולא נדרשים מהלכים נוספים בנושא זה, למרות שהיו בעבר תלונות מצד מועצות ויישובים שלא 
נכללו. הוא הדגיש כי זהו שלב הסיום בתמיכה בכיתות הכוננות. 

יהושע שרמן הצטרף לדבריו, והדגיש את החשיבות של התמיכה בהתיישבות כחלק מהציונות וכדרך חיים, ולא 
רק כתגובה למצב ביטחוני כמו באירועי 7 באוקטובר. הוא רואה בקק"ל ארגון שצריך להמשיך לפעול לחיזוק 

ההתיישבות, כולל בתחומי חינוך וביטחון, מבלי לחשוש ממחלוקות בנושא. 
אלי כהן ביקש להתקדם להצבעה, אך גדי מאירי ביקש להוסיף משפט בהצעת המחליטים כדי להבהיר 

שההחלטה כוללת את זיווד כיתות הכוננות ורכישת מרכיבי ביטחון ביישובים סמוכי גבול וביישובי קו התפר, 
לפי הטבלאות שצורפו. לאחר שהתברר שהמשפט הזה כבר מופיע בסוף סעיף 1, גדי חזר בו מהבקשה להוסיף את 
המשפט. הוא סיכם בכך שאמר כי למרות שמדובר במהלך סיום,          לכאורה, ההצעה כוללת גם יישובים שלא 

נכללו בעבר, ולכן ייתכן שזה לא סוף הדרך בנושא. 
גדי מאירי הסביר כי ישנם מקרים בהם יישובים בקו התפר לא נכללו בטעות ברשימות התמיכה של קק"ל, וכי 
המהלך הנוכחי נועד לתקן את ההשמטות הללו. הוא ציין שההחלטה כוללת גם את יישובי גבול מצרים וירדן, 

ובמקרים שבהם יתגלו יישובים נוספים שפספסו, הנושא יטופל בהתאם. 
מאירי הקריא את הצעת המחליטים, לפיה ועדת הכספים מאשרת את המקור התקציבי למתן סל חירום בסך 

של 130,000 ש"ח לכל יישוב ב-71 היישובים הסמוכים לגבול או לקו התפר, שטרם קיבלו סיוע מקק"ל בתקופת 
המלחמה. סך כל התמיכה עומד על 9,230,000 ש"ח. ההצעה כוללת גם אפשרות לבחינת יישובים נוספים 

העומדים בקריטריונים, תוך הבהרה שהתקציב ישמש אך ורק לצורכי הגנה ומרכיבי ביטחון, ולא לציוד התקפי. 
על היישובים לדווח לאחר שישה חודשים כיצד נעשה השימוש בכספים. 

לאחר מכן, התקיימה ההצבעה, וההצעה עברה פה אחד. 
החלטה: ועדת כספים מאשרת את סעיף 7, מתן סל תמיכה בחירום לכיתות כוננות יישוביות בנגב המערבי, 

בגבול הצפון, באיו"ש ובקו התפר 
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עמוד 7 
 

 

 

זאב נוימן ביקש להתקדם לסעיף הנוגע להימנותא, מכיוון שהוא תקוע בתל אביב ורצה שהנושא שלו יעלה לדיון 
במהירות. לאחר חילופי דברים בין המשתתפים, הסכים גדי מאירי לשנות את סדר הדיון ולעבור לסעיף 9, מתוך 

התחשבות בבקשתו של נוימן. הוא פנה לנוימן והזמין אותו להסביר את הנושא הקשור להימנותא, תוך 
התחייבות לחזור לסעיף 8 לאחר מכן.  

 
 

 

החלטה מס' 24010506/4 

 

1.בהמשך להמלצת ועדת מפ"ק הדירקטוריונית מיום 8.9.24 ועדת כספים מאשרת את המקור התקציבי 
למתן סל חירום לסיוע לטובת זיווד כיתות כוננות יישוביות ורכישת מרכיבי ביטחון ביישובים סמוכי 

גבול, וביישובי קו התפר אשר לא זכו לתמיכת קק"ל על סך 130 אלפי ₪ לכל יישוב, המשתייך למועצה 
אזורית, אשר ממוקם בטווח מרחק 0-4 ק"מ מקו גבול ו/או מקו התפר שטרם קיבל סיוע מקק"ל 

בתקופת המלחמה ובסך כולל של 9.230 מיליון ₪, עבור 71 יישובים סה"כ המפורטים ברשימה שצורפה 
לסדר היום - במסגרת יעד סיוע מרכזי שיובא לאישור הדירקטוריון. 2. ככל שיוצגו אישורים מהגורם 

המוסמך, לגבי יישובים נוספים שבמרחק 0-4 ק"מ מקו התפר העומדים בקריטריונים הנ"ל, יובאו אף 
הם לדיון בוועדת מפ"ק לאחר בחינה מקצועית. 3. היישובים אשר יזכו לסיוע מקק"ל, ע"פ האמור, 

יממשו את התקציב לצרכי הגנה ומרכיבי הביטחון של היישובים בלבד ולא לרכישת ציוד התקפי מכל 
סוג שהוא והכל בהתאם לרשימה הבאה: משקפת, ווסט/אפוד קרמי, קסדה, משקפי מגן, תיק עזרה 

ראשונה, מעילים וביגוד טרמי, רכב ביטחון, רחפן/רחפן טרמי, שערים וגדר ביטחון, מצלמות, עמדות 
שמירה )'בודקה'(, מכשירי קשר, תאורת דרכי ביטחון, גנרטור. 4. המועצות האזוריות והיישובים 

יתחייבו להעביר בתום 6 חודשים מיום העברת כספי הסיוע, תצהיר מפורט החתום ע"י גזבר 
הרשות/המוא"ז/היישוב המפרט מה נעשה בכספי הסיוע לרבות הצגת המטרות והסכומים שהוצאו 

עבור כל מטרה ומטרה ואסמכתאות מתאימות. התצהיר יאושר ע"י חשב מטעם קק"ל. 5. המקור 
התקציבי למתן הסיוע הנ"ל המפורט בסעיף 1 הוא מיתרות קק"ל הפנויות מעבר לכרית הביטחון אשר 

יובא לאישור דירקטוריון קק"ל. 6. המלצות אלו תובאנה לאישור דירקטוריון קק"ל.  

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
  

   

שדרוג חניון רעים ותחזוקתו במלאת שנה לאירועי אסון ה- 7 באוקטובר   .8

עיקרי הדיון:    

ירון אוחיון הציג את הצורך הדחוף באישור תקציב נוסף לשדרוג חניון רעים, שבו יתקיימו אירועים משפחתיים 
במלאת שנה לאירועי ה-7 באוקטובר. ירון אוחיון הסביר כי המדינה לא קיבלה עדיין אחריות על האתר 

וההחלטה לסדר ולתחזק את החניון נולדה מתוך צורך מיידי. אוחיון ציין שהשיפורים הזמניים נועדו להכשיר 
את החניון למשך שלוש השנים הקרובות עד שהמדינה תחליט על התנהלות האתר. 

במהלך הדיון, גדי מאירי שאל מדוע לא ניתן להגדיר את האתר כיער קולט קהל, דבר שהיה מאפשר לתחזק 
אותו בצורה מסודרת יותר. ירון השיב שהחניון נחשב זמני ולא נמצא בתוכנית קליטת הקהל, ולכן מדובר 

בפעולה זמנית בלבד. הוא ציין כי גם מדינת ישראל ביקשה לפעול באופן זמני ולא באמצעות החלטת ממשלה 
מסודרת. 

דניאל אבידור הוסיף כי הבקשה לשדרוג הגיעה ביוזמת הדירקטורים ולא מצוות מפ"ק, והסביר שהנושא הועלה 
על ידי הדירקטור איתן גינזבורג בישיבה קודמת. ירון אוחיון חזר וציין כי כבר הייתה עבודת מטה מסודרת 

שהעריכה את העלויות הדרושות לשדרוג האתר. 
אביתר יצחק הלוי התייחס לכך שהנושא לא הועלה לסדר היום של ועדת מפ"ק בצורה מסודרת, אך ציין כי 

לאחר הישיבה התקבלה הסכמתם של כל חברי הוועדה שנעדרו והם אישרו את הדיון וההחלטות שהתקבלו. 
יעקב בכר ציין שהוא מודע לכך שהתהליך שהתקיים לא היה תקין מבחינת מינהל, אך הסביר שהדחיפות במצב 

היא שהביאה להחלטה לפעול במהירות. הוא הסביר שהחניון בפארק רעים, במיוחד עבור משפחות משתתפי 
פסטיבל נובה, הפך לאתר הנצחה מרכזי, והמשפחות רואות בו מקום אותנטי לזיכרון. לדבריו, המקום מתבלה 

עם הזמן ואין אף גוף אחר שלוקח אחריות על תחזוקתו. בנוסף, ציין כי חבר הכנסת אלון שוסטר העיר את 
תשומת ליבו לכך שאין התקדמות בתחזוקת האתר. בכר הדגיש שהמצב במקום דורש טיפול מיידי, ואין גוף 

אחר שידאג לכך, ולכן החליטו לפעול, למרות חוסר התקינות מבחינת נהלים. 
יהושע שרמן הוסיף כי קק"ל ניסתה לפעול בעבר לשדרוג המקום, אך נתקלה בהתנגדות מצד משפחות 

הקורבנות. הוא הדגיש כי המצב הקיים במקום הוא "בושה" לקק"ל ולמדינה, ושההחלטה לפעול הייתה 
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עמוד 8 
 

 

 

הכרחית כדי למנוע מפח נפש לקראת ה-7 באוקטובר. שרמן הסביר שזוהי פעולה לאומית שיש לה הסכמה 
רחבה, ולכן החליטו לקדם את העניין, גם אם היה צורך בקיצור דרך מנהלי. 

יעקב בכר הודה ליהושע שרמן על תמיכתו והדגיש את נקודתו, בכך שההצעה אושרה פה אחד בישיבת מפ"ק, 
למרות שלא הייתה בסדר היום מלכתחילה, מה שמצביע על ההבנה והצורך הדחוף בטיפול בנושא. 

אלי כהן ביקש להתייחס לנושא והסביר כי קיימות שתי דרכים להעלות נושא שלא נכלל בסדר היום על פי נהלי 
עבודת הדירקטוריון. הדרך הראשונה היא בהסכמה של כל הנוכחים, אולם בישיבת מפ"ק היו ארבעה חברים 
שנעדרו. הדרך השנייה היא כאשר יש דחיפות לנושא, מה שהעלה ספקות לגבי האם הנושא עונה על קריטריון 

זה. 
יהושע שרמן ציין כי קיבל אישורים מכל החברים לאחר הישיבה, אך אביתר יצחק הלוי ביקש ממנו לתת לאלי 

כהן לסיים את דבריו. 
אלי כהן הבהיר כי ישנם נהלים ברורים להעלאת נושאים לדיון וכי הנושא המדובר לא הועלה בהתאם לנהלים. 
לדבריו, נושא יכול לעלות לדיון בהסכמת כל הנוכחים, אך מאחר ולא כל החברים היו נוכחים, ההליך לא היה 

תקין. הוא גם ציין שאפשר היה לטפל בנושא אחרת, באמצעות שימוש בתקציבים קיימים בתוך מפ"ק 
ובאמצעות תהליך החלטות מסודר, תוך הדגשה שאין התנגדות לתוכן ההצעה, אלא לאופן שבו הועלתה. 

ירון אוחיון הסכים שהתהליך היה בעייתי אך הסביר שמפ"ק פועל במסגרת תקציב מוגבל ולא יכול היה לבצע 
את השינויים הנדרשים באופן מיידי. הוא ציין כי המצב שנוצר היה דחוף, ולכן הפעולה הייתה הכרחית, במיוחד 

לאור העובדה שמדובר באירוע חשוב ומתקרב. הוא ביקש להבהיר כי הצורך בפעולה נבע גם מבקשות 
הדירקטורים ולא רק מהדרג המקצועי, והדגיש שאין צורך להפוך את הנושא לטרגדיה, שכן מדובר בעניין דחוף 

שהתבצע במהירות בשל אילוצי הזמן. 
דניאל אבידור התייחס להערות של אלי כהן לגבי נהלי האישור והסביר כי הנושא נחשב לדחוף בעיני 

הדירקטורים, מאחר שהשביעי באוקטובר קרוב מאוד )פחות מחודש(, ולכן הוחלט לקדם אותו במהירות. הוא 
גם הסביר שהנושא אושר על ידי כל הדירקטורים שהשתתפו בישיבת מפ"ק, ולאחר מכן נתקבלו אישורים 

נוספים מהדירקטורים שנעדרו, כך שהנושא אושר על ידי כולם. דני אבידור טען שההחלטה עומדת בכללים, ולכן 
אין סיבה לדחות אותה. 

יהושע שרמן הצטרף לדבריו וציין שגם המזכירות ביקשה ממנו לאסוף אישורים מהדירקטורים, והוא עשה זאת 
בצורה מסודרת, כך שכל הדירקטורים היו מודעים לנושא והסכימו עליו. הוא הוסיף שהפרשנות שהוצגה היא 

מחמירה מדי, ולפי דעתו התהליך בוצע כראוי ובתיאום עם המזכירות. 
גדי מאירי שאל אם יש נתוני הצבעה, וכשניתנה לו זכות הדיבור, איתן גינזבורג ביקש גם הוא להתייחס לנושא. 
איתן גינזבורג הסביר שהנושא של שדרוג חניון רעים הועלה באופן בלתי צפוי לאחר שהיה בסיור בנגב והבין את 

הצורך הדחוף בטיפול באתר ההנצחה. הוא הדגיש שהאתר נזנח על ידי הממשלה והמשפחות שמגיעות למקום 
אינן מוצאות תנאים בסיסיים כמו צל, ברזיות או שירותים. לדבריו, למרות שהנושא לא היה מתוכנן לדיון, הוא 

התפתח במהלך הישיבה והוסכם כי יש לפעול במהירות, שכן ה-7 באוקטובר מתקרב, ואין זמן להמתין. 
גינזבורג ציין שהחברה, קרן קיימת לישראל )קק"ל(, יכולה לגלות גמישות ולא חייבת להיתקע בפרוצדורות 

ונהלים כאשר מדובר במצב דחוף כמו זה. הוא השווה את המצב לפעולות שבוצעו ב-8 באוקטובר, כשהכספים 
הועברו מיידית לאמבולנסים ולצרכים חיוניים, וטען שכאן יש צורך דחוף דומה. 

גדי מאירי התנגד לטענה שהפרוצדורה פחות חשובה, והדגיש שמדובר בנהלים וחוקים שחשוב לקיים, תוך 
השוואה למאבקים שנעשים בממשלה. דניאל אבידור העיר שהנושא קיבל את האישור של כל הדירקטורים אך 

גדי המשיך להדגיש את הצורך בשמירה על נהלים תקינים. 
איתן גינזבורג סיים בכך שהביע חשש שהמסר שייצא מהוועדה עלול להיות בעייתי אם יוחלט לא לפעול בגלל 

ענייני פרוצדורה ולכן ביקש גמישות כדי לפעול במהירות. 
איתן גינזבורג הבהיר שלא מדובר על הקבלה נכונה, ושבמצב הזה מדובר בהעלאת נושא על סדר היום באופן 
פתאומי, מבלי לתכנן זאת מראש. הוא סיפר שהנושא עלה בישיבת ועדת מפ"ק כהערת אגב בעקבות חששות 

מהמצב במקום שבו התקיים אתר הנובה ביער רעים, וההבנה שעלול להיות מצב בעייתי אם לא יתבצעו 
שיפוצים והכנות לקראת ה-7 באוקטובר, כשמשפחות רבות יגיעו לאזור. 

הוא הדגיש שהדבר לא נעשה בכוונה לעקוף אף אחד, אלא מתוך רצון לפעול במהירות כדי להבטיח שהמקום 
יהיה מוכן לאירועים הצפויים. גינזבורג הוסיף שהוא לא תכנן את הסיטואציה ולא היה לו זמן לדבר עם גדי 
מאירי באופן אישי באותו רגע, אך הדבר עלה כאינסטינקט במהלך הישיבה. לדבריו, אם נדרשת יותר עבודה 

משותפת, אין לו בעיה לתקשר ולשוחח עם גדי, אך הוא הבהיר שהמניע שלו היה לדאוג לנושא דחוף זה. 
גדי מאירי הסביר שהנושא לא קשור לכבוד אישי או מעקפים אלא לעבודה משותפת והבנה של התהליכים. 

גדי מאירי סיכם בכך שהדגיש את החשיבות של עבודה מסודרת בהתאם לנהלים, אך גם גילה גמישות כשהמצב 
מחייב זאת, כמו במקרה של אתר הנצחה ביער רעים לקראת ה-7 באוקטובר. הוא הבהיר שאין זה עניין של אגו 

או כבוד אישי, אלא עניין של מינהל תקין, וכי ישנה אפשרות לפתרון יצירתי במקרה הזה, בפרט כשהוא קיבל 
את הגיבוי של הלשכה המשפטית והסכמת חברי הדירקטוריון. 

ירון אוחיון והאחרים הסכימו עם החשיבות שבנהלים, אך ציינו שלפעמים יש צורך לפעול באופן מיידי במקרים 
חריגים ודחופים, והם ראו במצב הזה כזה אירוע. גדי פרל הדגיש את חשיבות הנהלים לא רק כפרוצדורה, אלא 

כדרך להבטיח שדברים יתבצעו נכון. הוא גם ציין את היכולת להשתמש בסעיף שונות כדי לאפשר גמישות 
במקרים מיוחדים, כמו זה. 

אביתר יצחק הלוי הוסיף שיש פתרונות שמאפשרים לקדם את הדברים בצורה נכונה. בסופו של דבר, הדיון 
התמקד בכך שכל הצדדים תמכו בקידום הפרויקט, תוך שמירה על נהלים וגמישות במידת הצורך. 
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הדיון המשיך להתמקד בנקודה של ניהול נכון של תקציב קק"ל ובצעדים שמתקבלים מחוץ לסדר היום, 
כשהסכמה רחבה על חשיבות הפרויקט ביער רעים התקבלה מצד כל המשתתפים. איתן גינזבורג הדגיש כי אין 
מחלוקת על הנושא ושיש להמשיך בפרויקט ללא עיכובים. הוא ציין כי השימוש בסעיף "שונות" אינו נפוץ, אך 

יש מקום לשימוש בו כשמדובר במקרה חריג וחשוב. 
אלי כהן חזר על עמדתו שהליך תקין הוא חשוב, והפציר להימנע מהבאת נושאים מחוץ לסדר היום ללא הסכמה 

מלאה של כל הנוכחים. הוא הציע להשתמש במיליון-שניים מתקציב קיים כדי להתחיל בעבודה באופן מיידי, אך 
הוא הבהיר שהוא תומך בפרויקט עצמו ולא מתנגד לפתרון. 

גדי מאירי חיזק את דברי איתן, והסביר שהתקציב עבור הפרויקט כבר סודר באמצעות מקורות פנימיים של 
קק"ל, כך שאין בעיה של תקציב חיצוני, וניתן להתחיל בעבודה באופן מיידי. 

ההצעה לשדרוג חניון רעים אושרה פה אחד בוועדת הכספים, עם תקציב של עד 4 מיליון ש"ח לשדרוג חד-פעמי, 
לקראת יום השנה לאסון אוקטובר. התקציב יגיע מעודף תקציבי שאושר לקבועות לשנת 2025, וההחלטה תובא 

לאישור דירקטוריון קק"ל. 
ירון אוחיון התייחס לכך שצוותו יתחיל בעבודה על השדרוג מיידית, ברגע שהאישור יינתן בדירקטוריון. 
החלטה: ועדת כספים מאשרת את סעיף 8, שדרוג חניון רעים ותחזוקתו במלאת שנה לאירועי אסון ה-7 

באוקטובר. 
הישיבה ננעלה לאחר שגדי מאירי וירון אוחיון התייחסו לנושא של הורדת תקציב ה-1.6 מיליון ש"ח מסדר 

היום. ירון אוחיון הביע את אי-הסכמתו עם ההחלטה, וטען שהתקציב עבר את כל האישורים הנדרשים בצורה 
מסודרת. גדי מאירי ציין שהוא חולק על כך, אך הם ינהלו דיון נפרד בנושא. לאחר מכן, מאירי הודה לחברים 

והודיע על סיום הישיבה. 

 

החלטה מס' 24010507/4 

 

1.בהמשך לדיון שהתקיים בוועדת מפ"ק מיום 8.9.2024 ולקראת יום השנה לאסון אוקטובר, ועדת 
הכספים מאשרת את המקור התקציבי לשדרוג חד פעמי לחניון רעים עד שתתקבל החלטת ממשלה או 
החלטה אחרת לעניין הקמת אתר הנצחה בחניון ו/או באזור יערות בארי על פי האומדן שנערך על ידי 

הדרג המקצועי והמצ"ב לדברי ההסבר, בסך כולל של עד 4,000,000 ₪. 2.המקור התקציבי לביצוע 
פרויקט זה הוא עודף תקציבי שאושר לקבועות לשנת 2025 שלא יהיה בו צורך. 3.החלטה זו תובא 

לאישור דירקטוריון קק"ל.  

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
  

   

הימנותא - בקשה דחופה לתוספת תקציב לרכישת קרקע עד לסוף שנת 2024   .9

עיקרי הדיון:  
זאב נוימן העלה את הצורך הדחוף באישור תקציב נוסף להימנותא לרכישת קרקע עד סוף שנת 2024. הוא 

הסביר כי נותרו מספר חודשים עד סוף השנה, והחברה מצויה במשא ומתן על עסקאות קרקע. יובל ייני הוסיף 
כי מדובר בבקשה דחופה של 50 מיליון ש"ח, שאינה קשורה לתב"ר שאושר לשנת 2025, אלא להשלמת עסקאות 

שכבר נידונות כעת. 
גדי מאירי הדגיש את החשיבות הערכית של רכישת קרקעות, והזכיר כי קק"ל התחילה את דרכה בגאולת 

קרקע. הוא תיאר את ביקוריו במועצות אזוריות בצפון, שם הימנותא רכשה קרקעות שישמרו תחת ידיה של 
קק"ל. הוא ציין כי מדובר בפעולה שאינה מונעת מרווח כלכלי אלא בעלת חשיבות ערכית גבוהה. 

לאחר מכן התקיימה ההצבעה, וההצעה לתקצוב 50 מיליון ש"ח לרכישת קרקע על ידי הימנותא אושרה פה 
אחד. 

החלטה: ועדת הכספים מאשרת פה אחד את סעיף 9, הימנותא - בקשה דחופה לתוספת תקציב לרכישת 
קרקע עד לסוף שנת 2024. 

 

החלטה מס' 24010508/4 

 

ועדת הכספים מאשרת תקצוב בסך 50 מלש"ח לטובת רכישות קרקע על ידי חברת הימנותא לשנת 
2024. המקור התקציבי הינו מיתרות קק"ל הפניות מעל כרית הביטחון. הנושא יובא לאישור 

דירקטוריון קק"ל.  

הצבעה: 
אושר פה אחד 
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כותב/ת הפרוטוקול: אליה אטלן 
    

 

   

 


